
 

Notice to Parents and Guardians on Responsibilities Regarding Child Immunization 

Dear DC Public School and Public Charter School Parents and Guardians, 

Each student attending a DC public school or public charter school is required to present valid written 

immunization certification, documenting that he or she has been successfully immunized in accordance with 

current Department of Health immunization requirements, to his/her school prior to the first day of classes, 

according to DC law.
1
 Proof of immunization means that your medical provider must complete the Universal 

Health Certificate, enter the information electronically into the District of Columbia Immunization Information 

System (DOCIIS),
2
 and provide you a copy of the Certificate so that you can hand-deliver it to your child’s 

school.     

DC law also states that DC public schools and public charter schools shall prohibit from further attendance any 

student who fails to obtain or maintain the required conditions and immunization in accordance with the 

Department of Health requirements within ten (10) school days from the date of written notification to the 

child’s parent.  

Therefore, every parent must ensure that his or her child has received the required immunizations prior to 

school beginning this fall. Please call your medical provider and schedule an appointment for a well child visit 

and immunizations. If you prefer another medical provider or cannot schedule an appointment during your 

provider’s regular hours, you can find a listing of providers with extended summer hours by visiting 

http://dme.dc.gov/node/1097602.
3
  If you do not have insurance to get a provider, please contact the Department 

of Human Services Economic Security Administration at (202) 727-5355 or DC Health Link at (855) 532-5465     

for help.  

Our goal is to have every student immunized. You may have heard about our ‘No Shots, No Schools’ campaign 

on the radio. If you have any questions about this campaign, please visit http://dme.dc.gov/node/1097602 for 

our list of Frequently Asked Questions. 

Sincerely, 

 

 
 

Jennifer C. Niles    Brenda Donald 

Deputy Mayor for Education   Deputy Mayor for Health and Human Services 

 

 

                                                           
1 See 5-E5300, Public School Immunization Procedures and Requirements. Additionally, the attached document lists the Department of Health 
immunization requirements per age group. If you have questions regarding which immunizations are required for your child, please consult your 
medical provider or call the Department of Health’s Immunization Program at (202) 576-7130. 
2
 See https://immunization.doh.dc.gov/imm/DC_ImmReg_Parent_brochure_7-21-2009_final.pdf for information on the Immunization Registry. If 

you have any further questions regarding this registry, please consult your medical provider or call the Department of Health’s Immunization 
Program at (202) 576-7130. 
3
 You can also find a listing of immunization related events by visiting this link. 

http://dme.dc.gov/node/1097602
http://dme.dc.gov/node/1097602
https://immunization.doh.dc.gov/imm/DC_ImmReg_Parent_brochure_7-21-2009_final.pdf


 
Avis aux parents et tuteurs légaux sur leurs responsabilités concernant les vaccinations de leur enfant 

Chers parents et tuteurs légaux des élèves des écoles publiques et écoles à charte publiques de DC, 

La loi de DC exige que chaque élève qui fréquente une école publique ou école à charte publique de DC 

présente à son école, avant le premier jour de classe, un certificat écrit valable de vaccination, indiquant 

qu’il ou elle a été vacciné avec succès conformément aux exigences actuelles en matière de vaccins du 

Département de la santé (Department of Health).
1
 Comme preuve de vaccination, votre médecin doit remplir 

le Certificat de santé universel, entrer les informations par voie électronique dans le système d’informations sur 

les vaccinations du District de Columbia (District of Columbia Immunization Information System, DOCIIS),
2
 et 

vous donner une copie du Certificat pour que vous puissiez le remettre directement à l’école de votre enfant.     

La loi de DC stipule également que les écoles publiques et les écoles à charte publiques de DC doivent interdire 

l’accès à tout élève qui omet de satisfaire ou de continuer de satisfaire les conditions et vaccinations exigées par 

le Département de la santé (Department of Health) dans un délai de dix (10) jours scolaires à partir de la date de 

la notification écrite au parent de l’enfant.  

Chaque parent doit donc veiller à ce que son enfant reçoive les vaccinations exigées avant la rentrée des 

classes cet automne. Veuillez appeler votre médecin et prendre rendez-vous pour une visite médicale et les 

immunisations. Si vous souhaitez trouver un autre médecin ou si ne pouvez pas obtenir un rendez-vous chez 

votre médecin traitant pendant les heures normales, vous trouverez une liste de médecins avec des heures 

d’ouverture prolongée en été sur le site suivant : http://dme.dc.gov/node/1097602.
3
  Si vous n’avez pas 

d’assurance pour obtenir un médecin, veuillez appeler l’Administration de la sécurité économique du 

Département des services sociaux (Department of Human Services Economic Security Administration) au 

(202) 727-5355 ou la Ligne santé DC (DC Health Link) au (855) 532-5465     pour obtenir une assistance.  

Notre objectif est que chaque élève soit vacciné. Vous avez peut-être entendu notre campagne « No Shots, No 

Schools » (pas de vaccins, pas d’école) à la radio. Si vous avez des questions au sujet de cette campagne, allez 

sur le site http://dme.dc.gov/node/1097602 pour connaître les réponses aux questions fréquentes. 

Cordialement, 

 

 
Jennifer C. Niles     Brenda Donald 

Adjointe au Maire pour l’éducation   Adjointe au Maire pour la santé et les services sociaux 

(Deputy Mayor for Education)    (Deputy Mayor for Health and Human Ser 

 

                                                           
1 Voir 5-E5300, Procédures et exigences relatives aux vaccinations pour les écoles publiques (Public School Immunization Procedures and 
Requirements). Le document ci-joint indique en outre les vaccins qu’exige le Département de la santé (Department of Health) selon la catégorie 
d’âge. Si vous avez des questions au sujet des vaccins exigés pour votre enfant, veuillez consulter votre médecin ou appeler le Programme de 
vaccination du Département de la santé (Department of Health’s Immunization Program) au (202) 576-7130. 
2
 Voir https://immunization.doh.dc.gov/imm/DC_ImmReg_Parent_brochure_7-21-2009_final.pdf pour des détails au sujet du registre des 

vaccinations (Immunization Registry). Si vous avez des questions au sujet de ce registre, veuillez consulter votre médecin ou appeler le Programme 
de vaccination du Département de la santé (Department of Health’s Immunization Program) au (202) 576-7130. 
3
 Vous trouverez également la liste des cliniques de vaccinations en cliquant sur ce lien. 

http://dme.dc.gov/node/1097602
http://dme.dc.gov/node/1097602
https://immunization.doh.dc.gov/imm/DC_ImmReg_Parent_brochure_7-21-2009_final.pdf

